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Referat Fællesbestyrelsen i Søllested Landsbyordning 

Dato og klokkeslæt: Torsdag d. 23.05.2024 kl. 17.30 – 19.30 

Sted: Skolens personalerum 

Forplejning: Aftensmad og drikkelse – Angelique bager kage 

Deltagere: Kamilla, Katrine, Marie P, Marie R., Nicolai, Angelique, Birgitte, Sabrina, Lucas, Magnus og 

Bitten 

Fraværende:  Tina, Lise, Sara 

Mødeleder: Katrine 

Referent:  Bitten 

  

1. Godkendelse af dagsorden 

Sagsfremstilling: 

Godkendelse af dagsorden 

 

Beslutning: 

Godkendt med tilføjelse af høringspunkt 

 

2. Godkendelse af referat 

Sagsfremstilling:  

Godkendelse af referat 

 

Beslutning: 

Godkendt 

3. Orientering fra ledelsen 

Sagsfremstilling: 

Orientering: 17.30 – 17.40 

Orientering fra ledelsen ang. børnehave, skole og SFO. 

 

Referat: 

 

Børnehaven: 

53 børn – 2 nye på vej til 1/8-24 

Vi ”flytter” stuer fredag – Klarinet/Fløjte bytter stuer og der etableres nyt puslebord 

(hæve/sænke) i samme omgang. Stor opmærksomhed på hvordan der modtages 

forældre mandag morgen. 

Vores studerende stopper 31/5-24 og vi får desværre ingen ny studerende i denne 

omgang. 

Der starter en virksomhedspraktikant 5 uger fra på mandag 

SFO1: 
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104 børn, ca. 80 børn om eftermiddagen 

Pædagog stilling 30 timer slået op til ansættelse 1/8-24 – Hvem fra bestyrelsen ønsker at 

deltage i ansættelsessamtaler d. 24/6-24 kl. 13.30-18.00??? Natasja deltager.  

Vores studerede i SFO stopper 31/5-24 og der kommer pt. ikke nogen ny studerende. 

Virksomhedspraktikant er i SFO hver mandag og tirsdag frem til efter sommerferien.  

Klubben: 

56 børn 

Veloverstået klub fest i Holeby. Der er også holdt endnu en klubaften med stor succes. 

Virksomhedspraktikant frem til efter sommerferien alle ugens 5 dage. 

Skole:   

181 elever 

Fagfordelingen er i fuld gang. Det ser ud til at blive en god fagfordeling for både elever 

og medarbejdere. 

Orientering om at vi oplever meget uro på særligt vores mellemtrin, og at vi har flere 

indsatser i gang for at genskabe ro og trivsel. 

 

 

4. Nyt fra elevråd 

Sagsfremstilling: 

Orientering: kl. 17.40 – 17.45 

Orientering fra elevrådet 

 

Referat: 

Elevrådet holdt aktivitetsdag i fredags med fokus på sprog. 

Startede med fælles morgenmad, elevrådet lavede små teaterstykker, opdeling i 

grupper, alle grupper lavede små teaterstykker. Det var en rigtig god dag. 

Mosaikbilledet fra sidste aktivitetsdag er klar til at blive hængt op. Elevrådet har gjort 

billeder klar.  

5. Princip for skærmtid 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: kl. 17.45 – 18.00 

Arbejdsgruppen har lavet et udkast til princip, som er vedhæftet som bilag. 

Drøftelse af udkastet, justering og evt. godkendelse. 

Referat: 

Drøftelse og justering af princippet. Bitten sender til Marie P. som justerer og 

efterfølgende sender til Katrine. Endelig godkendelse på næste møde. 

 

Idé: Forældremøde 
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Drøftelse af at der er behov for at drøfte digital adfærd allerede i indskolingen, 

SSP har måske en video som kan deles med alle. 

 

6. Status tøj med logo 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: 18.00 – 18.05 

Status fra arbejdsgruppen 

Referat: 

Elevrådet har besluttet sig for Lime til sportsbluserne. 

Der er kommet et sponsorat. Marie P. sørger for at logo fremsendes og Bitten bestiller 

dem. 

Arbejdsgruppen ift. elevernes bestillinger går efter at være klar med noget i midt august 

ift. forældremøderne. Birgitte, Nicolai og Marie P. står for det. 

7. Drøftelse princip for tøj 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: 18.05 – 18.15 

En forælder har henvendt sig til bestyrelsen og bedt bestyrelsen forholde sig til, om der 

er eller skal være et tøjprincip, altså princip for hvilket tøj/beklædning, som eleverne må 

have på. 

 

Referat: 

Bestyrelsen har drøftet henvendelsen. Tilgangen nu er, at medarbejderne forholder sig til 

elevernes tøjbrug, hvis der er behov for det, så kontaktes forældrene. Bestyrelsen ønsker 

at tøj/beklædning er et forældreansvar, og beslutter derfor ikke at lave et princip. 

  

Spisning 

8. Udviklingsplan og procesplan  

Sagsfremstilling: 

Beslutning: 18.40 – 19.00 

Vores to repræsentanter fra BSU deltager på junimødet. 

Opfølgning på arbejdsgruppernes procesplan/idégenerering: 

• ”Børn ind i Søllested Landsbyordning” 

• ”Attraktive udearealer”:  

• ”Udskoling i Søllested”:  

 

Referat: 

”Børn ind i Søllested Landsbyordning” 

Procesplan for at børn indskrevet i Børnehaven Tryllefløjten, automatisk er sikret en 

plads på Søllested Skole i Søllested Landsbyordning.  

• Afholde et møde med repræsentanter fra Østofte Landsbyordnings bestyrelse, da 

de har samme ønske som vi har (sammen står vi stærkere) 

• Præsentere oplæg om vores ønske for Repræsentanterne fra Børne- og Skoleud-

valget som deltager på næste bestyrelsesmøde.  
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• Skriftlig præsentation af vores ønske til det samlede Børne- og Skoleudvalg.  

”Attraktive udearealer”: 

Arbejdsgruppen mødtes d. 6. maj og gennemgik tilbud ang. skolegården. 

Næste møde afholdes d. 3. juni, hvor arbejdsgruppen udarbejder ansøgninger til fonde. 

Der aftales flere møder efter behov. 

”Udskoling i Søllested Landsbyordning”: 

Procesplan for udskoling på Søllested Landsbyordning: 

• Fremlægge forslaget for repræsentanterne fra Børne- og Skoleudvalget på det 

kommende bestyrelsesmøde, hvor repræsentanterne deltager.  

• Skrive et brev / forslag til hele Børne- og Skoleudvalget og derigennem frem-

lægge ønsket.  

• Inddrage børnene på mellemtrinnet samt elevrådet. 

• Evt. lave en underskrift indsamling. 

Argumenter for hvorfor vi skal have en udskoling på Søllested Landsbyordning: 

• Vi tror på at en lokal udskoling ville kunne højne fagligheden for bogligt svage ele-

ver, da der er større mulighed for at styrke den enkelte elev i en mindre enhed.  

• Vi tror på at en lokal udskoling ville kunne højne fagligheden for alle elever da de 

ikke ville skulle igennem det store skift til en ny skole i en periode af deres liv 

hvor der i forvejen sker rigtig meget med dem både socialt, hormonelt, og fagligt.  

• Vi tror på at en lokal udskoling ville kunne højne karakterniveauet i 9 klasses af-

gangsprøve, netop pga. ovenstående argumenter. (pt. er der 34 % der ikke be-

står i Lolland kommune, så man må sige at den nuværende model ikke virker ) 

• Vi tror på at en lokal udskoling ville kunne være med til at mindske privatskolefre-

kvensen, da Søllested Landsbyordning ville blive et endnu mere attraktivt skole-

valg, hvis man ikke skulle have et skoleskift mellem 6 og 7 klasse.  

• En del børn i Lolland kommune har et stort behov for et mindre tilbud, hvor der er 

større forudsigelighed og tryghed, en der kan tilbydes på de store skoler.  

• Det er Både Børn og Forældres ønske at der etableres en udskoling på Søllested 

Landsbyordning.  

Fremtidens skole: 

Bestyrelsesformænd fra alle skoler/landsbyordninger er inviteret til dialog omkring 

Fremtidens Skole d. 19. juni kl. 13 – 15 i Maribo. 

Katrine kan ikke deltage, hvem vil i stedet repræsentere Søllested? 

Marie R. undersøger om hun kan deltage. 

9. Bestyrelsen og landsbyordningsfesten 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: 19.00 – 19.05 

Opfølgning på bestyrelsens lotteri 

 

Referat: 
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Der er pt. 2 der har tilkendegivet at de gerne vil. Bestyrelsen arbejder videre. Marie og 

Angelique forsøger at skaffe sponsorater på gågaden i Nakskov på mandag. 

Kamilla står for plakater med priser og mobilepay-nummer. 

10. Drøftelse af forældresamarbejde 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: 19.05 – 19.15 

Den halvårlige drøftelse af forældresamarbejdet 

 

Referat: 

Drøftelse af om der skal være min. 2 forældremøder. Trivselsrådet har altid mulighed for 

sammen med klasselærer at aftale et ekstra forældremøde. Det besluttes ikke at ændre 

på princippet. 

11. Trafikpolitik 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: 19.15 – 19.25 

Bitten fortæller om besøget af Patrick fra politiet ift. trafiksituationen. 

Drøftelse af indhold i trafikpolitik samt evt. nedsættelse af arbejdsgruppe. 

 

Referat: 

Nedsættelse af arbejdsgruppe: Christel, Angelique, Nicolai og Bitten. Bitten indkalder til 

første møde. 

12. Høringssvar  

Sagsfremstilling: 

På vegne af Børne- og Skoleudvalget sendes hermed revideret ’Handlingsplan for Lolland 

Kommunes skolevæsen’ inkl. bilag med reviderede måltal på kommune- og skoleniveau i 

høring i skolebestyrelser på alle skoler. 

Referat: 

Handleplanen gennemgås med fokus på måltal.  

Høringssvar: 

Fællesbestyrelsen i Søllested Landsbyordning har følgende kommentarer til de reviderede 

måltal på skoleniveau. 

I måltallet for Andel af elever med højest generel trivsel stiger årligt forventes det, at 

trivslen skal stige med 22,6 % point alene på ét skoleår.  

Det er ikke realistisk og slet ikke med de trivselsudfordringer, som ledelsen fremlagde for 

STUK til Kvalitetstilsynet med folkeskolen d. 18. januar 2024. 

Bestyrelsen er bevidste om, at der er behov for store trivselsindsatser, hvilket også kan 

ses af den decentrale udviklingsplan. Samtidig ønsker bestyrelsen også at være ambitiøs 

omkring forventningerne til trivslen, men det skal samtidig være realistisk og stå mål 

med den aktuelle virkelighed der er i Søllested Landsbyordning. 

Bestyrelsen ønsker derfor måltallet nedjusteret, så det først er fra juni 2026, at måltallet 

er på 82 %. 



 

 

 

 

 

 

6/6 

13.  Evt.  

Sagsfremstilling: 

 

Referat: 

Planlægning af sommerfest: 

Sabrina: Kage 

Kamilla: Salat 

Natascha: Brød 

Marie R: Salat 

Marie P. og Nicolai: Kød og pølser 

Angelique: Kartoffelsalat 

Katrine og Bitten fordeler resten og sender info ud med dagsordenen. 

 

 

14. Punkter til kommende møder 

Sagsfremstilling: 

Tøjbyttecentral 

Drøftelse udvikling af lærings- og børnemiljøet i børnehaven 

Dagtilbudsrepræsentanter, evt. ændringer 

Fordeling bestyrelsesrepræsentanter på klasserne 

Forældre-kreativitetsdag 

Arbejdsdag børnehaven 

 

 

 

 

 


